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Folketingsmedlem Henning Hyllested (EL) har den 25. august 2014 stillet mig 

følgende spørgsmål, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. 1768: 

Hvad er ministerens holdning til, om der i Banedanmarks budget bør øremær-

kes et beløb specifikt til fremme af godstrafikken bl.a. med henblik på at styrke 

indsatsen på personalesiden? 

Svar: 

Med aftale om ”En moderne Jernbane - Udmøntning af Togfonden DK” af 14. 

januar 2014 indgået mellem regeringen (S og RV), SF, DF og EL blev der afsat 2 

mio. kr. til en analyse af fremme af gods på bane. Af aftalen fremgår det, at: 

”For at få det fulde udbytte ud af investeringerne i Togfonden DK er parterne 

enige om at gennemføre en analyse af, om der er yderligere flaskehalse for ba-

negodstrafikken og herunder vurdere potentialet for mere gods på banen, samt 

hvordan dette potentiale i givet fald kan indfris. Analysen omfatter samtlige 

banestrækninger. Der afsættes 2 mio. kr. til analysen, som vil blive afsluttet i 

løbet af 2015.” 

Sigtet med analysen er at vurdere mulighederne for at skabe grundlag for, at en 

større del af godstransporterne i Danmark sker med jernbane. 

Jeg vil på den baggrund afvente analysen og ser frem til at drøfte dens resulta-

ter med forligsparterne, når disse foreligger.  

Med venlig hilsen 

Magnus Heunicke 

 

 2013-14
S 1768 endeligt svar 
Offentligt


